
Protokół Nr XXXV/2021

z sesji Rady Miejskiej w Żarowie

w dniu 25 listopada 2021 roku

Rozpoczęcie: godz. 14:00

Zakończenie: godz. 15:05

Ad. I. Otwarcie sesji:

Przewodniczący  Rady  Pan  Roman  Konieczny otworzył  sesję  Rady  Miejskiej  w  Żarowie

wypowiadając formułę: „Otwieram XXXV sesję Rady Miejskiej w Żarowie”. Przywitał wszystkich

zebranych, a następnie stwierdził  kworum i  prawomocność obrad na podstawie listy obecności,

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

         Załącznik nr 1

Na ustawową liczbę 15 radnych w sesji Rady Miejskiej w Żarowie uczestniczyło 15 radnych, co

stanowi kworum do podejmowania uchwał, opinii i wniosków.

W sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Miasta  Żarów  Leszek  Michalak,  Z-ca  Burmistrza  Przemysław

Sikora, Sekretarz Gminy Sylwia Pawlik, Skarbnik Gminy Renata Dawlewicz.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu porządku obrad.

Ad. II. Przedstawienie porządku obrad:

Przewodniczący Rady powiedział,  że  porządek obrad  otrzymali  radni  w materiałach  na  sesje.

Przedmiotowy porządek stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

                                                                                                                                        Załącznik nr 2

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie?

Burmistrz Leszek Michalak  powiedział,  że omyłkowo nie został dołączony projekt uchwały w

sprawie przystąpienia gminy do klastra energii Świdnicka Energia Odnawialna.  W trakcie komisji

wspólnych był omawiany projekt uchwały dotyczący przystąpienia do prac nad strategią rozwoju

klastra. Ta uchwała jest niezbędna jest to uchwała poprzedzająca uchwałę o przystąpieniu do tego

klastra, czyli klastra tworzonego przez powiat świdnicki w ramach gmin i powiatu świdnickiego.

Burmistrz  zawnioskował  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie

przystąpienia Gminy Żarów do Klastra Energii Świdnicka Energia Odnawialna, aby weszła jako nr

11.

Przewodniczący Rady przeszedł  do głosowania przedmiotowego wniosku,  aby wprowadzić do

porządku  obrad  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Żarów  do  Klastra  Energii

Świdnicka  Energia  Odnawialna.  W wyniku głosowania  przy  15  głosach „za”,  0  „przeciw” i  0

„wstrzymujących  się”  wniosek został  przyjęty.  Przewodniczący  obrad  dopowiedział,  że  projekt

uchwały został wprowadzony do porządku i będzie omawiany jako kolejny, czyli jako pkt 11. 
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Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 3

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie?

Pytań  do  porządku  obrad  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady przeszedł  do  głosowania

zmienionego  porządku  obrad. W  wyniku  głosowania  przy  15  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0

„wstrzymujących się” zmieniony porządek obrad został przyjęty. 

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.                               Załącznik nr 4

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. III. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

Pkt 1. wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2021 rok. Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 5

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję i powiedział,  że projekt uchwały został przekazany w

materiałach na sesję i oddał głos Burmistrzowi.

Burmistrz  Leszek  Michalak  powiedział,  że  jak  co  roku  ostatnie  sesje,  czyli  listopadowa  i

grudniowa, to jest uporządkowanie budżetu, czyli wprowadzenie tych zakresów, które jeszcze są

niezbędne. W ramach tej uchwały wprowadzamy pozyskane dochody. To jest 300 000 zł w ramach

funduszu  przeciwdziałania  COVID  pozyskanych  w ramach  dotacji  dla  gmin  popegeerowskich.

311.000  zł  też  w  ramach  przeciwdziałania  COVID  przeznaczone  na  zakupienie  laboratoriów

przyszłości do naszych szkół. Kwota 1282440 zł to dotacja pozyskana z Narodowego Funduszu

Ochrony Środowiska na budowę kanalizacji. Są to środki unijne oraz z dotacji kwota około 699000

zł związana z wymianą niskoemisyjnych źródeł ciepła.  W tym przypadku pozyskane w ramach

Aglomeracji  Wałbrzyskiej.  I  ważnym  obszarem  tej  uchwały  jest  zmniejszenie  przychodów.  To

zmniejszenie przychodów dotyczy 2 źródeł, czyli rezygnujemy z emisji obligacji komunalnych. W

tym  roku  poradziliśmy  sobie  bez  tego  instrumentu.  Nie  wyemitowaliśmy  obligacji,  oraz

rezygnujemy  z  części  pożyczki  zaciągniętej  w  Narodowym  Funduszu  Ochrony  Środowiska,

stanowiących uzupełnienie do środków dotacyjnych.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady  zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  Maria  Tomaszewska  powiedziała,  że

komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2021 rok, została przyjęta. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 6
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Przedmiotowa uchwała w sprawie  wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2021 rok,

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 7

Uchwała nr XXXV/269/2021

Pkt 2.  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Żarów.  Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 8

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję  i powiedział,  że projekt uchwały został przekazany w

materiałach na sesję.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady  zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  Maria  Tomaszewska powiedziała,  że

komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Żarów,  została  przyjęta.  Głosowanie  imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 9

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Żarów,

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 10

Uchwała nr XXXV/270/2021

Pkt  3.  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości.  Przedmiotowy projekt  stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 11

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję i powiedział,  że projekt uchwały został przekazany w

materiałach na sesję i oddał głos Burmistrzowi.

Burmistrz  Leszek  Michalak  powiedział,  że  jest  to  jedna  z  uchwał  dotyczących  regulacji

podatkowych. Istotne dla naszych mieszkańców jest to, że ten wzrost podatków na rok przyszły jest

przewidziany na poziomie 3,6%. Jest to poziom inflacji z pierwszego półrocza tego roku. To ma się

nijak do obecnej inflacji, ale zgodnie z wytycznymi Ministerstwa ten wskaźnik jest na poziomie

3,6%. Tu w tej uchwale wyjątkiem jest wzrost o 74 gr pozycji zapisanej w § 1, pkt. 2 I litera b, czyli

dotyczącej stodół oraz komórek, czyli nieznaczny wzrost.

Radny Tadeusz  Pudlik powiedział,  odnośnie  stawu.  Tam jest  chyba 7 czy  8  klasyfikacji  tego

gruntu i w sumie za 31 ha rocznie ten pan płaci 1490 zł podatku. Sklep spożywczy, powiedzmy taki
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jak radny miał kiedyś, rocznie płacił 3000 zł,  czyli 50% więcej płacił jak ten pan, który też na

niektórych klasach prowadzi działalność gospodarczą, ponieważ za parking pobiera tylko 25 zł od

samochodów dziennie. Niech ma 30 samochodów przez cały dzień to jest 750 zł. To on w ciągu 2

dni opłaca sobie podatek rolny. Panie Burmistrzu, to nie od pana zależy, bo takie są wytyczne. Tylko

mówię jaka jest sprawiedliwość, jeżeli 31 ha w tym ze 20 ha powiedzmy jest stawu, ale 15 jest

użytkowych. I płaci 1490 zł za rok.

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że jest taki przykład, który pokazuje, jak rzeczywiście

niskie stawki są dla terenów zalesionych, bo tam część jest zalesionym terenem. Klasy niższe niż 3,

3 klasa są to też bardzo niskie stawki. Jak to się sumuje, to zgadzam się z Panem radnym, że to jest

śmiesznie  niska  kwota,  ale  ona  wprost  wynika  z  przepisów.  To  są  maksymalne  kwoty,  które

uchwalamy co roku, zgodnie z Rozporządzeniem ministra i one takie są. A tu rzeczywiście, gdyby

był teren przekształcony pod działalność gospodarczą, natychmiast ten przychód, dochód dla gminy

jest wyższy.

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  Maria  Tomaszewska powiedziała,  że

komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  zamknął  dyskusję  i przeszedł  do  głosowania  przedmiotowego  projektu

uchwały.  W wyniku  głosowania  przy  14  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  1  „wstrzymującym  się”

uchwała  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości, została  przyjęta.

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 12

Przedmiotowa uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 13

Uchwała nr XXXV/271/2021

Pkt 4.  określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. Przedmiotowy projekt

uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 14

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję i powiedział,  że projekt uchwały został przekazany w

materiałach na sesję i oddał głos Burmistrzowi.

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że w tym przypadku podobnie jak w poprzedniej uchwale

ten wzrost kwot maksymalnych określonych przez Ministerstwo dotyczących wielkości pozycji, to

jest 3,6%. Dla tych pozycji, gdzie wcześniej były stosowane niższe stawki wzrost nie jest wyższy
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niż 6%, a więc też jest poniżej obecnej inflacji.

Pytań do projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zapytał o opinie Komisję.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  Maria  Tomaszewska powiedziała,  że

przedmiotowy projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

określenia  wysokości  stawek podatku od środków transportowych, została  przyjęta.  Głosowanie

imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 15

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków

transportowych, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 16

Uchwała nr XXXV/272/2021

Pkt  5. zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  przedsiębiorców  prowadzących  działalność  na

terenie gminy Żarów, w tym w obszarze Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej Podstrefa w

Żarowie  w  ramach  pomocy  de  minimis. Przedmiotowy  projekt  uchwały  stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 17

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję i  zapytał,  czy radni mają pytania do przedmiotowego

projektu uchwały.

Burmistrz  Leszek Michalak zawnioskował  o  wprowadzenie  autopoprawki  i  powiedział,  że  w

trakcie  dyskusji  podczas  komisji  wspólnych  uzgodnione  zostało  nowe  brzmienie  §  4  ust.  1.

Wszyscy państwo otrzymaliście tekst autopoprawki w całości odzwierciedlający naniesione przez

państwa radnych uwagi. 

Przedmiotowa autopoprawka stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 18

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  autopoprawka  została  opracowana  podczas  prac  na

komisjach wspólnych. Autopoprawka brzmi: dokonuje się zmiany treści § 4 ust. 1 uchwały, który

otrzymuje brzmienie następujące: § 4 ust. 1 zwolnienie, o którym mowa w § 1 ust. 1 przysługuje w

wysokości 

1. 30% należnego gminie Żarów podatku od nieruchomości przy utworzeniu co najmniej 5 nowych

miejsc pracy związanych z nową inwestycją.

2. 50% należnego gminie Żarów podatku od nieruchomości przy tworzeniu co najmniej 20 nowych

miejsc pracy związanych z nową inwestycją

3.  100% należnego  gminie  Żarów  podatku  od  nieruchomości  przy  utworzeniu  co  najmniej  60

nowych miejsc pracy związanych z nową inwestycją.
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Przewodniczący  Rady  przeszedł  do  głosowania  przedmiotowej  autopoprawki.  W  wyniku

głosowania  przy  15  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”  przedmiotowa

autopoprawka została przyjęta.

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 19

Pytań do projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zapytał o opinie komisję.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  Maria  Tomaszewska  powiedziała,  że

komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady zamknął  dyskusję  i  przeszedł  do  głosowania  przedmiotowego  projektu

uchwały.  W wyniku  głosowania  przy  15  głosach  „za”,  0 „przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”

uchwała  w  sprawie zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  przedsiębiorców  prowadzących

działalność  na  terenie  gminy  Żarów,  w  tym  w  obszarze  Wałbrzyskiej  Specjalnej  Strefy

Ekonomicznej Podstrefa w Żarowie w ramach pomocy de minimis, została przyjęta. Głosowanie

imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 20

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  przedsiębiorców

prowadzących działalność  na  terenie  gminy Żarów,  w tym w obszarze  Wałbrzyskiej  Specjalnej

Strefy Ekonomicznej Podstrefa w Żarowie w ramach pomocy de minimis, stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 21

Uchwała nr XXXV/273/2021

Pkt  6.  ustalenia  wynagrodzenia  dla  Burmistrza  Miasta  Żarów. Przedmiotowy  projekt  uchwały

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 22

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję i powiedział,  że projekt uchwały został przekazany w

materiałach na sesję, był omawiany na komisji wspólnej. Przewodniczący obrad powiedział, że w

celu ustalenia wynagrodzenia burmistrza odbyło się posiedzenie komisji ds. budżetu i gospodarki, a

także podczas komisji wspólnych przy ustalaniu wynagrodzenia komisje analizowały ustawę z dnia

17  września  2021  roku  o  zmianie  ustawy  o  wynagrodzeniu  osób  zajmujących  kierownicze

stanowiska  państwowe,  a  także  było  analizowane  Rozporządzenie  Rady  Ministrów  z  dnia  25

października 2021 roku w sprawie wynagrodzenia pracowników samorządowych. I tu wyliczone

kwoty wynagrodzenia zasadniczego oraz przysługujących dodatków zapisane zostały w niniejszym

projekcie, który przedkłada i zapytał, czy są pytania do przedmiotowego projektu uchwały.

Pytań do projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zapytał o opinie Komisję.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  Maria  Tomaszewska powiedziała,  że

przedmiotowy projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

6



Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

ustalenia  wynagrodzenia  dla  Burmistrza  Miasta  Żarów, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 23

Przedmiotowa uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta Żarów, stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 24

Uchwała nr XXXV/274/2021

Pkt 7. zasad ustalania i wysokości miesięcznych diet dla radnych Gminy Żarów oraz zwrot kosztów

podróży  służbowych radnych. Przedmiotowy projekt  uchwały  stanowi  załącznik do  niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 25

Przewodniczący Rady  otworzył  dyskusję  powiedział,  że  projekt  uchwały był  przedstawiony w

materiałach na sesję, był również omawiany podczas komisji ds. budżetu i gospodarki. W związku z

wejściem w życie ustawy z dnia 17 września 2021 roku o zmianie ustawy o wynagrodzeniach osób

zajmujących  kierownicze  stanowiska  państwowe  oraz  niektórych  innych  ustaw  wysokość  diet

przysługujących radnemu nie może przekroczyć w miesiącu łącznie 2,4 krotności kwoty bazowej

określonej  w  ustawie  budżetowej.  Wcześniej  była  to  1,5  krotność  tej  kwoty  bazowej.

Przewodniczący obrad zapytał, czy są pytania do przedmiotowego projektu uchwały.

Pytań do projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zapytał o opinie Komisję.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  Maria  Tomaszewska powiedziała,  że

przedmiotowy projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” uchwała w sprawie

zasad  ustalania  i  wysokości  miesięcznych  diet  dla  radnych  Gminy  Żarów  oraz  zwrot  kosztów

podróży  służbowych  radnych, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 26

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  zasad  ustalania  i  wysokości  miesięcznych  diet  dla  radnych

Gminy Żarów oraz zwrot kosztów podróży służbowych radnych, stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 27

Uchwała nr XXXV/275/2021

Pkt 8. zmiany Uchwały Nr XVII/111/2019 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 14 listopada 2019 r. w

sprawie uchwalenia Statutu Gminy Żarów. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do
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niniejszego protokołu.

Załącznik nr 28

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  i  powiedział,  że  projekt  uchwały  otrzymali  radni  w

materiałach na sesję, był omawiany podczas komisji i zapytał, kto chce zabrać głos w tym punkcie.

Burmistrz  Leszek  Michalak powiedział,  że  ten  projekt  uchwały  porządkuje  status  Szkoły

Podstawowej w Mrowinach, która jest obecnie szkołą filialną i ten zapis zostaje wprowadzony do

Statutu Gminy.

Pytań  do  projektu  uchwały  nie  było,  więc Przewodniczący  Rady przeszedł  do  głosowania

przedmiotowego projektu uchwały. W wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0

„wstrzymujących się”  zmiany Uchwały Nr XVII/111/2019 Rady Miejskiej  w Żarowie z dnia 14

listopada 2019 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Żarów, została przyjęta. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 29

Przedmiotowa uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/111/2019 Rady Miejskiej w Żarowie z

dnia  14  listopada  2019  r.  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminy  Żarów, stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 30

Uchwała nr XXXV/276/2021

Pkt 9.  zmiany Uchwały Nr XIX/164/2016 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 24 marca 2016r. w

sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  pobyt  i  wydłużony  pobyt  dziecka  w  Żłobku  Miejskim

„Bajkowa Kraina” w Żarowie, maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku

Miejskim „Bajkowa Kraina”w Żarowie oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od

ponoszonych opłat. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 31

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję i omawiany podczas komisji ds. budżetu i gospodarki oraz komisji ds. oświaty i

pomocy społecznej, jak i na komisjach wspólnych, otworzył dyskusję i zapytał, kto chce zabrać głos

w tym punkcie.

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że to jest projekt uchwały przygotowany na wniosek pani

dyrektor,  która  już  nie  była  w  stanie  zapewnić  dzieciom  przyzwoitej  stawki  żywieniowej  w

wysokości 6 zł na dobę, na dzień pobytu. Zawnioskowała o podniesienie o 2 zł, do 8 zł. Jest to, jak

najbardziej uzasadnione. 

Radny Tadeusz Pudlik zapytał, tutaj mówimy tylko o wzroście ceny dla żłobka, a dla przedszkola?

Bo jeżeli koszty żywienia wzrastają, czyli powinien być wzrost i tu, i tu.

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że uchwała jest przygotowana na wniosek dyrektora

placówki,  jeśli  tylko  np.  gdy  na  grudzień  będzie  taki  wniosek  pani  dyrektor,  oczywiście
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przygotujemy. Bo ten wzrost kosztów dotyczy wszystkich naszych placówek. W tym oczywiście też

przedszkole. Należy założyć, że taki wniosek wpłynie.

Więcej pytań do projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zapytał o opinie Komisje.

Przewodniczący Komisji ds.  Oświaty i Pomocy Społecznej Mariusz Borowiec powiedział, że

przedmiotowy projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  Maria  Tomaszewska powiedziała,  że

przedmiotowy projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zmiany Uchwały Nr XIX/164/2016 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 24 marca 2016r. w sprawie

ustalenia  wysokości  opłaty  za  pobyt  i  wydłużony pobyt  dziecka  w Żłobku Miejskim „Bajkowa

Kraina” w Żarowie,  maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku Miejskim

„Bajkowa  Kraina”w  Żarowie  oraz  warunków  częściowego  lub  całkowitego  zwolnienia  od

ponoszonych  opłat, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 32

Przedmiotowa uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX/164/2016 Rady Miejskiej w Żarowie z

dnia 24 marca 2016r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt i wydłużony pobyt dziecka w

Żłobku Miejskim „Bajkowa Kraina” w Żarowie,  maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie

dziecka  w  Żłobku  Miejskim  „Bajkowa  Kraina”w  Żarowie  oraz  warunków  częściowego  lub

całkowitego zwolnienia od ponoszonych opłat, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 33

Uchwała nr XXXV/277/2021

Pkt 10.  ustanowienia pomników przyrody. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 34

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję i powiedział, że projekt uchwały był przedstawiony w

materiałach, omawiany podczas komisji wspólnych, poprosił pana zastępcę burmistrza o zabranie

głosu. 

Za-ca Burmistrza Przemysław Sikora powiedział, że do Urzędu Miejskiego w Żarowie wpłynął

wniosek mieszkańca Żarowa, żeby 2 drzewa objąć ochroną jako zabytek chroniony. Postanowiliśmy

zaprosić mieszkańców do współpracy. Zrobiliśmy akcję. Mieszkańcy do 30 kwietnia mogli zgłaszać

swoje propozycje drzew do objęcia jako pomnik przyrody. W wyniku tej akcji wpłynęło łącznie 10

wniosków.  1  wniosek  gminy  Żarów,  9  wniosków  mieszkańców.  Jeden  wniosek  nie  spełniał

warunków,  żeby  drzewo  mogło  być  pomnikiem  przyrody.  Komisja  to  stwierdziła.  Wysłaliśmy

zaproponowane drzewa,  celem zaopiniowania do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska.

9



Dostaliśmy pozytywną ocenę. Dodatkowo procedura się przedłużała,  bo musieliśmy mieć zgodę

właściciela gruntu, bo 3 drzewa były na gruncie, który nie jest własnością gminy Żarów. Taką zgodę

otrzymaliśmy, dlatego zaproponowane zostało 9 drzew, które spełniają kryteria, i które mogą zostać

pomnikami przyrody.

Pytań do projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zapytał o opinie Komisję.

Przewodniczący Komisji ds. Ochrony Środowiska Bartosz Żurek powiedział, że przedmiotowy

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

ustanowienia  pomników  przyrody, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 35

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  ustanowienia  pomników  przyrody, stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 36

Uchwała nr XXXV/278/2021

Pkt  11.  przystąpienia  Gminy  Żarów  do  Klastra  Energii  Świdnicka  Energia  Odnawialna.

Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 37

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  powiedział,  że  to  jest  ten  projekt,  który  został

wprowadzony  do  porządku  obrad,  w  sprawie  przystąpienia  gminy  Żarów  do  klastra  energii

Świdnicka Energia Odnawialna i oddał głos Burmistrzowi.

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że Klaster w założeniu ma być o zasięgu powiatowym.

Zaproszone do tworzenia klastrów są wszystkie gminy powiatu świdnickiego. Liderem klastra jest

powiat. Inne podmioty wyrażające chęć przystąpienia będą mogły przystąpić. Główne pożytki, jakie

mogą być dla członków klastra, to przede wszystkim możliwość obrotu tańszą energią. Klastry mają

taką  możliwość  oczywiście  po  zakończeniu  pełnej  procedury  rejestracyjnej  oraz  możliwość

pozyskiwania dotacji,  które są skierowane dla klastrów energii odnawialnych na terenie naszego

kraju.  Gmina  Żarów  jest  już  w  jednym  klastrze,  który  jest  nieaktywny.  Nie  ma  żadnego

przeciwwskazania uczestniczenia w większej ilości, stąd nie ma żadnych powodów, żebyśmy nie

przystąpili do czegoś, gdzie możemy tylko skorzystać, jeżeli zafunkcjonuje prawidłowo.

Pytań  do  projektu  uchwały  nie  było,  więc Przewodniczący  Rady przeszedł  do  głosowania

przedmiotowego projektu uchwały. W wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0

„wstrzymujących się” uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Żarów do Klastra Energii Świdnicka

Energia  Odnawialna, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu.
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Załącznik nr 38

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Żarów  do  Klastra  Energii  Świdnicka

Energia Odnawialna, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 39

Uchwała nr XXXV/279/2021

Pkt  12.  przystąpienia  do  prac  nad  Strategią  Rozwoju  Klastra  Energii  Świdnicka  Energia

Odnawialna na lata 2022 – 2030. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 40

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  i  powiedział,  że  projekt  uchwały  otrzymali  radni  w

materiałach na sesję, był też omawiany podczas komisji wspólnych. W projekcie powołano się na

art. 2 ustęp 15a ustawy z dnia 20 lutego 2015 roku o odnawialnych źródłach energii, a powinno być

art.  2  zamiast  ustęp,  powinien  być  pkt  15a.  Przewodniczący  Rady  poprosił  o  poprawienie  tej

pisarskiej pomyłki. 

Pytań do projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zapytał o opinie Komisję.

Przewodniczący Komisji ds. Ochrony Środowiska Bartosz Żurek powiedział, że przedmiotowy

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący  Rady przeszedł  do  głosowania  przedmiotowego  projektu  uchwały.  W  wyniku

głosowania  przy  15  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”  uchwała  w  sprawie

przystąpienia do prac nad Strategią Rozwoju Klastra Energii Świdnicka Energia Odnawialna na lata

2022 – 2030, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 41

Przedmiotowa uchwała w sprawie  przystąpienia do prac nad Strategią Rozwoju Klastra  Energii

Świdnicka Energia Odnawialna na lata 2022 – 2030, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 42

Uchwała nr XXXV/280/2021

Pkt  13.  rocznego  programu  współpracy  Gminy  Żarów  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok. Przedmiotowy projekt

uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 43

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i powiedział, że projekt był przekazany w materiałach na

sesję i był omawiany podczas komisji wspólnych.

Burmistrz  Leszek  Michalak powiedział,  że   projekt  ten  jest  kontynuacją  programów,  które

realizujemy w naszej gminie. W obecnym roku projekt, podobnie jak, uchwała, która obowiązuje,

skierowana była  do  14 podmiotów.  Podobnie  jest  w projekcie  na  rok  przyszły.  Wśród tych 14

organizacji  pozarządowych,  które  uczestniczyły  w  naszym  programie,  12  robiło  to  w  sposób
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aktywny w tym roku. 2 ze względu na COVID nie uczestniczyły. Na przyszły rok, mamy nadzieję,

że wszystkie 14 będą chciały zafunkcjonować. Treść naszego projektu uchwały była przedstawiona

do publicznej dyskusji w okresie od 11 do 25 października. Żadne uwagi nie wpłynęły. Stąd też

dzisiaj możemy przedłożyć ten projekt uchwały.

Radny Tadeusz Pudlik zapytał, jaki jest wzrost środków przyznanych w tym roku w stosunku do

ubiegłego roku? 

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział,  że jeżeli chodzi o ten zakres działalności, który był

przewidziany uchwałą na rok obecny, było to 250000 zł. Na przyszły rok, na działalność w tym

samym zakresie przewidziane jest 272200 zł oraz dodatkowo chcemy przekierować środki związane

z utrzymaniem stadionu, inaczej rozliczyć, tak, żeby ta kwota mogła być rozliczana w wysokości

18000 zł dotyczących bieżącej działalności na stadionie.

Więcej pytań do projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zapytał o opinie Komisję.

Przewodniczący Komisji ds.  Sportu i Kultury Norbert Gałązka powiedział, że przedmiotowy

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

rocznego programu współpracy Gminy Żarów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok, została przyjęta. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 44

Przedmiotowa uchwała w sprawie  rocznego programu współpracy Gminy Żarów z organizacjami

pozarządowymi  oraz  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na  2022  rok,

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 45

Uchwała nr XXXV/281/2021

Pkt 14. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 123 i nr 18,

obręb Żarów. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 46

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję i powiedział, że projekt uchwały był przedstawiony w

materiałach na sesje oraz omawiany był podczas wspólnych komisji.

Burmistrz  Leszek  Michalak powiedział,  że  to  jest  ten  projekt  zmiany  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego,  który  jest  przy  ulicy  Dworcowej.  Zmiana dotyczy  zmiany z

przeznaczenia "usługi przemysł" na mieszka, na "obszar mieszkaniowy" i uchwalenie tej uchwały

pozwoli na przystąpienie do prac projektowych w zakresie budownictwa mieszkaniowego.

Pytań do projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zapytał o opinie Komisję.

Przewodniczący Komisji ds. Ochrony Środowiska Bartosz Żurek powiedział, że przedmiotowy
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projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 123 i nr 18, obręb

Żarów, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 47

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego dla działki nr 123 i nr 18, obręb Żarów, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 48

Uchwała nr XXXV/282/2021

Pkt 15.  nadania nazwy ulicy we wsi Wierzbna. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik

do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 49

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję i powiedział, że projekt uchwały był przedstawiony w

materiałach na sesję oraz był omawiany podczas komisji wspólnych.

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że projekt dotyczy kontynuacji obecnej ulicy "Zielone

Wzgórze". Jest jak najbardziej  zasadny, gdyby sobie wyobrazić sytuację, że radni nadaliby inną

nazwę, to na pewnym odcinku przebiegu mielibyśmy sytuację, że do osi jezdni byłaby jedna nazwa

ulicy, po drugiej stronie osi jezdni druga nazwa ulicy. Takie rzeczy w Polsce się zdarzają, ale tu jeśli

u nas chodzi o naszą gminę, to zasadnym jest przedłużenie tej nazwy ulicy "Zielone Wzgórze", aż

do samej ulicy Stawowej w Wierzbnej. 

Pytań  do  projektu  uchwały  nie  było,  więc Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  nazwa  ulicy

"Zielone Wzgórze" jest wpisana w projekt, więc jeżeli nie ma więcej pytań, to zamknął dyskusję i

zapytał o opinie Komisję.

Przewodniczący Komisji ds.  Sportu i Kultury Norbert Gałązka powiedział, że przedmiotowy

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

nadania nazwy ulicy we wsi Wierzbna, obręb Żarów, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 50

Przedmiotowa uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Wierzbna, stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 51

Uchwała nr XXXV/283/2021
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Ad. IV. Przedstawienie Protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej  Barbara Zatoń powiedziała,  że protokół  komisji  rewizyjnej

Rady Miejskiej w Żarowie z przeprowadzonej kontroli dotyczy wydatków bieżących w OSP Buków,

OSP Pożarzysko, i OSP Mrowiny za 2020 rok. Kontrolę przeprowadzili Barbara Zatoń, Ewa Góźdź,

Zuzanna Urbanik. Powyższą kontrolę przeprowadzono w dniach od 29 września 2021 roku do 7

października 2021 roku zgodnie z planem pracy komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Żarowie na

2021 rok. Kontrolę przeprowadzono w Urzędzie Miejskim w Żarowie. Pracownikiem udzielającymi

informacji,  był  inspektor  do  spraw  ochrony  cywilnej,  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego.

Przewodnicząca Barbar Zatoń odczytała protokół i powiedziała, że wszystkie rzeczy zakupione i

przyjęte  na  stan  posiadają  numer,  opieczętowane  są  pieczątką  przyjmującą  wraz  z  podpisem.

Dokumenty  są  wystawiane  w  sposób  staranny  i  czytelny.  Kwoty  wydatkowano  zgodnie  z

założeniami budżetowymi. Kontrolującym zapewniono odpowiednie warunki do przeprowadzenia

kontroli. Zapewniony był również dostęp do odpowiednich dokumentów, które były niezbędne do

przeprowadzenia  kontroli.  Wobec powyższego komisja  rewizyjna,  w wyniku głosowania  przy 3

głosach za, podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia protokołu z kontroli.

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionego protokołu. Pytań nie było, więc

Przewodniczący obrad przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. V. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta Żarów.

Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad,  tj.  do

sprawozdania z pracy Burmistrza Miasta Żarów. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

      Załącznik Nr 52

Radny  Mieczysław  Myrta  zapytał  o  rozstrzygnięte  postępowanie  przetargowe  na  zimowe

utrzymanie dróg na sezon 21/22, czy to jest ta firma, która w poprzednich latach obsługiwała nas,

czy się coś zmieniło?

Z-ca Przemysław Sikora odpowiedział, że w przetargu była tylko 1 oferta i to jest inna firma, niż

była w zeszłym roku.

Radny Mieczysław Myrta powiedział, że dobrze by było poinformować sołtysów, bo to są różne

sytuacje w zimie, żeby mieli kontakt z tą firmą. Radni z wiosek również.

Z-ca Przemysław Sikora odpowiedział, że jak będzie tylko podpisana umowa i firma już zostanie

oficjalnie wyłoniona, na pewno taka informacja będzie przekazywana dalej.

Radna  Joanna  Kaczorowska zapytała  o  wniosek  o  dofinansowanie  uzbrojenia  terenów

inwestycyjnych dla MSP, małych, średnich przedsiębiorstw, do kogo złożono ten wniosek?

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora odpowiedział, że wniosek jest złożony do ZIT-u Aglomeracji

Wałbrzyskiej.

14



Radna Joanna Kaczorowska dopytała, czy to chodzi o realizację programu w ramach ZIT-u?

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora  odpowiedział,  że  tak  to  jest  ten  RPO realizowany przez

instytucję pośredniczącą Aglomeracji Wałbrzyskiej z siedzibą w Wałbrzychu.

Radna Joanna Kaczorowska zapytała  o  złożony wniosek  o  zakup sprzętu  komputerowego,  w

programie  granty  PPGR,  czyli  to  jest  ten  program popegeerowski,  Cyfrowa  Polska,  dotycząca

wsparcia  dzieci  i  wnuków, byłych pracowników PGR w rozwoju cyfrowym, czy tu  były jakieś

wnioski składane na ten sprzęt komputerowy? Jak to w ogóle wygląda, radna poprosiła, aby trochę

szerzej na temat tego programu powiedzieć.

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora  odpowiedział,  że  pierwotnie  były tylko  miejscowości,  w

których były PGR-y, później się zmieniły zapisy, cała gmina była ujęta jako gmina, w której istniały

PGR-y, czyli z każdej miejscowości osoby mogą złożyć wniosek, jeżeli miały osobę, która była

bezpośrednim krewnym i pracowała w PGR-rze i udałoby się to potwierdzi, że taka sytuacja miała

miejsce. Potwierdzić albo oświadczyć pod karą cywilną, że taka osoba była.

Radna Joanna Kaczorowska dopytała o kwotę,  jaka jest przeznaczona na dofinansowanie tego

programu?

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora odpowiedział, że z tego co pamięta to 3,5 tys. na komputer, z

ubezpieczeniem na 2 lata.

Więcej pytań do przedmiotowego sprawozdania nie było, więc Przewodniczący obrad przeszedł do

kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. VI.  Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  interpelacje,  zapytania  i  wnioski  zgodnie  z  nowymi

przepisami  są  przedkładane  do  Przewodniczącego  Rady  na  piśmie  oraz  umieszczane  na  BIP.

Przewodniczący Rady poprosił o składanie interpelacji i zapytań. Interpelacje złożyli: radna Iwona

Nieradka.

Radny  Bartosz  Żurek zapytał  o  chodnik  na  ulicy  Krzywoustego,  gdzie została  jedna  część,

środkowa nie  wykonana. Radny poruszał ten temat jakiś czas temu, żeby zainicjować z powrotem

rozmowy  ze  Spółdzielnią,  żeby  dokończyć  ten  nie  wykonany  środkowy  obszar.  Czy  coś  już

wiadomo?

Burmistrz  Leszek  Michalak odpowiedział,  że  tego  typu  rozmowy  dotyczące  realizacji

noworocznych,  mających  mieć  miejsce  po  nowym  roku,  będziemy  inicjowali  natychmiast  po

uchwaleniu budżetu na przyszły rok.

Radna Joanna Kaczorowska powiedziała, że składała interpelację w sprawie oczyszczenia potoku

Tarnawka. Radna wie, że właścicielem są Wody Polskie i wie, że czyszczenie tego potoku miało być

wpisane w plany tegoroczne. Do tej pory nie wie, czy w ogóle cokolwiek jest zaplanowane, bo na

odcinku imbramowickim nic się nie dzieje. Radna zwróciła się z prośbą, żeby zorientować się, jak to
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wygląda, jak to dalej będzie wyglądało, bo dalej ten potok jest bardzo zarośnięty i mało, co widać

już po tym, remoncie, który był.

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że sprawdzimy, co się dzieje z tym wnioskiem, jakie

mamy informacje i spróbujemy je ewentualnie uzupełnić i przekazać.

Radna Joanna Kaczorowska zapytała o zainstalowanie pieca w szkole w Imbramowicach. Komin,

który  jest  troszeczkę  podwyższony,  nie  sprawdził  się  w  tym momencie.  Radna  zapytała  kiedy

zostanie ten piec w szkole wymieniony, uruchomiony? Czy coś konkretnie wiemy?

Z-ca  Burmistrza  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  był  tam  hydraulik,  ma  problemy  z

dobraniem wielkości pieca, bo podobno trzeba dobrać dużo większy piec niż jest obecnie  i trzeba

sprawdzić przepisy, czy taki piec da się zamontować bez pozwolenia na budowę, więc musimy to

sprawdzić, jak tylko będzie się dało, będziemy chcieli wymienić piec. Problem jest z tym, że te małe

piece, gdzie pozwoleń nie trzeba, nie obsłużą takiej wielkości budynku. Musi być większy piec,

gdzie wymagane są odpowiednie pozwolenia, żeby zamontować. 

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że jest to nasza szkoła. Mamy pełną świadomość, jak

bardzo ona zanieczyszcza powietrze, stąd też do najbliższego naboru, który jest ogłoszony, chcemy

jako priorytet zgłosić ten wniosek, czyli przejście na ogrzewanie ekologiczne. Oczywiście z piecem

szczytowym.  Tutaj  nowy  piec  jak  najbardziej  będzie  potrzebny.  Natomiast  chcemy  przejść  na

pompy  ciepła,  żeby  maksymalnie  prośrodowiskowo do  tego  tematu  podejść.  Również  wniosek

uzupełnić o termomodernizację, bo to kompleksowe działania mają sens. Przygotowujemy i chcemy

to zgłosić już do najbliższego naboru.

Radna Ewa Góźdź powiedziała, że około 3 tygodni temu była zgłaszana awaria światła przy ulicy

Kopernika,  tam przy  końcu  tej  ulicy  jest  bardzo  ciemno.  Podawałam numer  tej  lampy.  Radna

poprosiła o zainteresowanie.

Radny Tadeusz Pudlik powiedział, że nie świecą dwie lampy koło stawu. Radny zapytał, czy Pan

Burmistrz  się  orientuje  ile  ton  śmieci  zostało  wywiezione  za  pierwsze  półrocze  przez  firmę

ENERIS? Ponieważ wiemy, że teraz mieszkańcy płacą od tony, nie od kubła, wobec powyższego, ile

przez ten okres ENERIS wywiozło śmieci?

Burmistrz  Leszek  Michalak odpowiedział,  że  przekażemy  tę  informację,  bo  posiadamy

sprawozdania comiesięczne. 

Radny Tadeusz Pudlik zapytał, ile Aglomeracja Wałbrzyska uzyskała środków finansowych i jak

one zostały rozdysponowane? Ile wziął Wałbrzych, ile pozostałe gminy?  Chodzi o gminę Żarów.

Może być odpowiedź na piśmie.

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że to jest ilość środków, którymi warto się pochwalić.

Oczywiście przekażemy te informacje.

16



Radny Waldemar Ganczarek powiedział, że Komisja do spraw rolnictwa w dniu 10 listopada 2021

roku omawiała stawki podatku rolnego na rok 2022. Obecny był na komisji  Artur Bernatowicz,

przedstawiciel  Izby  Rolniczej.  Stawki  podatku  rolnego  na  2022  rok  ustalone  są  na  podstawie

komunikatu prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres

11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2022 i wynosi on w

tej chwili 61,48 zł za 1 kwintal. Podatek rolny ustala się następująco: grunty rolne powyżej 1 ha 2,5

kwintala razy stawka 61,48 zł równa się 153,70 zł. Grunty pozostałe poniżej 1 ha 5 kwintali razy

61,48 zł co się równa 307,40 zł.  Cena żyta konsumpcyjnego w tej chwili wynosi 923 zł za tonę.

Plusem jest to, że mamy za 11 kwartałów, stąd nie ma takiej zwyżki cen w stosunku do ubiegłego

roku. Podwyżka powyżej 1 ha w stosunku do ubiegłego roku wynosi 7 zł i poniżej 1 ha w stosunku

do ubiegłego  roku wynosi  14  zł.  Nie  ma  takich  znacznych  podwyżek.  Radny zaznaczył,  że  w

gminach  ościennych  tak  jak  Jaworzyna  Śląska,  Świdnica,  Strzegom,  Dobromierz,  Marcinowice,

Sobótka, Środa Śląska, Świebodzice, Kostomłoty, stawki podatku rolnego nie zostają obniżone.

Po  wyczerpaniu  dyskusji  Przewodniczący  Rady  przeszedł  do  spraw  organizacyjnych  i

poinformował, że:

1.  W dniu 29 października 21r. z Urzędu Skarbowego w Świdnicy wpłynęła informacja o dokonanej

analizie oświadczeń majątkowych radnych, zostały przekazane radnym uchybienia do wyjaśnienia.

Można je przekazać do urzędu skarbowego za pośrednictwem Przewodniczącego Rady. Termin do

10 grudnia br.

2. W  dniu  27  października  21r. burmistrz  przekazał  sprawozdanie  o  stanie  realizacji  zadań

oświatowych na rok 2020/2021. To sprawozdanie zostało przekazane komisji oświaty do analizy.

3. W dniu 12 listopada 2021r. burmistrz przekazał projekt uchwały budżetowej gminy Żarów na

2022 rok wraz z projektem uchwały w sprawie przyjęcia WPF gminy Żarów. Radni otrzymali je.

4. W dniu 17 listopada 21r. wpłynęło pismo Stowarzyszenia Zielony Żarów do komisji ochrony

środowiska, które dotyczy wycięcia 3 drzew przy ulicy Władysława Łokietka. Komisja zajmuje się

tym tematem. 

5. GCKiS zaprasza wszystkich do wzięcia udziału w miasteczku Świętego Mikołaja, które odbędzie

się 12 grudnia 21r. na placu targowym. Wszelkie informacje są dostępne na stronie internetowej.

6. W dniu 26 grudnia 21r. na tej sali, od godz. 10:00 odbędą się warsztaty związane z opracowaniem

strategii gminy Żarów na lata 2022-2030 i poprosił radnych, którzy wyrażają taką chęć, żeby mogli

pracować razem w grupach w warsztatach.  Spotkanie potrwa 4 godziny, osoba z zewnątrz będzie

przeprowadzała te warsztaty w oparciu o zebrane wyniki.

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora dopowiedział, że  zaprasza osoby, które chcą wziąć udział w

budowaniu strategii gminy Żarów na lata przyszłe. Jutro pierwsze warsztaty o godzinie 10 odbędą

się w tej sali. Później będziemy informować o dalszych etapach prac.

Radna Joanna Kaczorowska powiedziała,  że godzina dziesiąta  to  jest  za wczesna godzina dla
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osób,  które  pracują,  nie  zawsze  mogą  uczestniczyć,  czy  takie  warsztaty  nie  mogłyby  być  na

późniejszą godzinę zorganizowane, bo pracujący radni, ale i mieszkańcy chcieliby też wziąć udział

w takich warsztatach, to jest dość ciekawa inicjatywa.

Z-ca  Burmistrza  Przemysław  Sikora powiedział,  że  to  są  dopiero  pierwsze  warsztaty.  Były

ankiety, były dostępne na stronach internetowych, wszyscy mieszkańcy mogli te ankiety wypełnić.

Na tych warsztatach będziemy analizować te wypełnione ankiety przez mieszkańców, więc można

już było wziąć udział w budowaniu strategii. Później odbędą się konsultacje i na pewno to nie są

pierwsze spotkania, będziemy starali się uwzględniać też te późniejsze godziny. Chodzi też o to,

żebyśmy mieli dostęp do większości pracowników i z pracownikami tę strategię budowali.

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad.  VII.  Przyjęcie  protokołu  Nr XXXIV/2021 z  sesji  Rady Miejskiej  w Żarowie  z  dnia  14

października 2021r.

Przewodniczący obrad poinformował Radę, iż protokół był udostępniony do wglądu w Urzędzie

Miejskim w Żarowie oraz wyłożony podczas obrad sesji, w celu naniesienia ewentualnych uwag.

Uwag do przedmiotowego protokołu nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania,

w  wyniku  którego  przy  15  głosach  „za”,  0  „przeciw”,  0  „wstrzymujących  się”  Protokół  Nr

XXXIV/2021 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 14 października 2021r. został przyjęty przez

radnych  Rady  Miejskiej  w  Żarowie.  Głosowanie  imienne  stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu.                 Załącznik nr 53

Ad VIII. Zakończenie obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Żarowie oznajmił, iż wyczerpany został porządek obrad, po

czym zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w dniu 25 listopada 2021 roku, wypowiadając formułę:

„Zamykam XXXV Sesję Rady Miejskiej w Żarowie”.

…......................................                              …..........................................
Protokołowała:                                                        Przewodniczący Rady:
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